
Kulturní dům je opět na prodej a má se za to, jak zaznělo na veřejné deba-
tě 6. 5. 2015, že město naší velikosti by kulturní dům se sálem s kapacitou 
pro cca 200 lidí mělo mít. Nabídka současných majitelů KDL však roz-
děluje zastupitelstvo na oddělené tábory s diametrálně odlišnými názo-
ry. Koalice je pro koupi a opozice je buď proti, nebo pro, ale se zástupný-
mi a obstrukčními podmínkami, takže de facto také proti. Shodujeme se 
ale všichni na tom, že dnes o něco snížená nabízená částka 11,8 milionů 
je stále nad finanční možnosti našeho rozpočtu.
Skupina zastupitelů na radnici sdružená v koalici Liběhrad 2014/ANO 
2011/TOP 09 nahlas a srozumitelně deklaruje svůj kladný postoj ke 
koupi KDL, neboť považuje existenci kulturního domu ve městě za 
obecně prospěšnou záležitost. Nelze přehlížet fakt, že Libčice nad Vl-
tavou po dobu více než padesáti let realizovaly většinu kulturních akcí 
právě zde. Někteří místní občané mají ke kulturnímu domu citový vztah, 
protože buď oni sami, či jejich rodiče se na stavbě KDL podíleli vlastní-
ma rukama a v jeho prostorách se již několik generací účastnilo mnoha 
pěkných akcí od dětství až po dospělost. Jsme si vědomi toho, že nejsou, 
a v dohledné době ani nebudou k dispozici finanční prostředky v řádu 
desítek milionů korun, na stavbu nového kulturního domu. Navíc ne-
máme ve městě k dispozici žádný podobný pozemek, který by byl stejně 
vhodný jak svým umístěním, tak i potřebnou rozlohou pro případnou 
stavbu takového nového kulturního zařízení.
Z průzkumu, který jsme si udělali mezi školami, spolky a zájmovými or-
ganizacemi i z reakcí občanů na výše zmíněné veřejné debatě předpoklá-

dáme, že veřejnost má zájem o zachování kulturního domu, a tak cítíme, 
že bychom měli pro to udělat vše, co bude v možnostech města. Z toho 
důvodu se velmi intenzivně této záležitosti věnujeme a z dosavadních 
výsledků jednání vyplývá, že bychom na koupi kulturního domu peníze 
měli, ale v zájmu dobrého hospodaření veřejnými prostředky musíme 
naše výdaje pečlivě zvažovat. Proto je nejprve nutné získat porovnáním 
několika kvalitních znaleckých posudků pokud možno co nejrealističtěj-
ší představu o hodnotě KDL a shodnout se s majiteli na definitivní pro-
dejní ceně. Tato jednání v současné době probíhají. Výhodou pro město 
je, že nabídka současných majitelů obsahuje možnost rozložit platbu do 
několika splátek, což by příznivě působilo na stabilitu rozpočtu obce.
Kulturní dům je v současné době sice provozuschopný, ale padesátiletý 
objekt bude samozřejmě potřebovat nějaké opravy či úpravy. Měli by-
chom na to? Měli, neboť není třeba dělat vše najednou a navíc bychom se 
snažili o získání dotace. Přestože ještě nevíme, zda se nám kulturní dům 
podaří koupit, je třeba již teď přemýšlet o tom, zda bychom prostory  
v KDL dokázali plně využít. Dokázali. Kromě konání běžných kultur-
ních a společenských akcí zvažujeme například možnost přemístit do 
KDL městský úřad s knihovnou, zřídit zde minikino a přednáškový sál, 
vymezit určitý prostor pro spolky atd.
Další otázkou, kterou si musíme položit, jsou náklady na provoz takové 
budovy, což se nám ale nejeví v souvislosti s maximálním využitím pro-
storu jako problematické. Navíc se dá počítat s jistým obnosem peněz za 
pronájmy bytů, ordinace lékaře, restaurace, sálu, zahrady aj.
Je nám to líto, ale někteří opoziční zastupitelé s námi nesdílejí tyto ná-
zory a jejich vyhýbavé odpovědi na přímo položenou otázku, zda se má 
město o kulturní dům zajímat, či ne, lze vnímat spíše jako snahu o politi-
zaci této záležitosti a neochotu vzít na sebe za případnou koupi svou část 
odpovědnosti. Přitom se o žádnou politiku nejedná. Buď koupíme za 
přijatelnou cenu kulturní dům, který má v našem městě významnou tra-
dici, a který jsme schopni využít a provozovat, nebo jej necháme zbou-
rat. Poté mnohem složitěji a pravděpodobně za větší částku se budeme 
snažit postavit něco jiného, anebo se raději vzdáme tohoto závažného 
rozhodnutí, ušetříme peníze, zbavíme se nesouladu v zastupitelstvu, 
ale naše město ztratí možnost pořádat kulturní a společenské akce, ke 
kterým je potřeba velký sál. Nebudeme mít kde pořádat plesy, dětské 
karnevaly, divadla, koncerty, společenská setkání spolků atd. Libčice by 
se tak zařadily mezi obce nejnižší kategorie, které nemají žádný prostor  
s kapacitou pro sto a více lidí. Byla by to škoda a nás by velmi mrzelo, že 
by k této zásadní změně v našem městě došlo právě v době působení naší 
koalice na radnici. Proto na přípravě případné koupě intenzivně pracuje-
me a předpokládáme, že o výsledku našeho jednání vás budeme schopni 
záhy informovat.                                                                                       Rada města
Více na www.forumlibcice.cz.

červen
2015

K O U P I T,  N E B O  N E C H AT  Z B O U R AT ?
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Dne 4. května se uskutečnila 4. schůze zastupitelstva našeho města. Na pro-
gramu bylo celkem 16 bodů, z nichž vybíráme ty nejdůležitější. 
Po zahájení byly projednány záležitosti týkající se přemístění služebny Poli-
cie ČR do prostor areálu u katolického hřbitova. Přemístění policie do vět-
ších prostor je nezbytné, protože dochází ke zvyšování počtu policistů, kteří 
pracují ve zdejší služebně a současné prostory v budově v ulici Za Kovárnou 
již nevyhovují. Zastupitelstvo schválilo dosavadní postup rady města v této 
záležitosti.
V dalším bodě bylo jednáno o návrhu revitalizace areálu bývalého učňov-
ského střediska v Letkách. Záměr nových majitelů je přebudovat tento areál 
na byty. Zastupitelstvo stanovilo podmínky, za kterých bude možno tento 
záměr uskutečnit.
Poté zastupitelstvo projednalo dokumenty ohledně hospodaření města za 
minulý rok, a to schválení závěrečného účtu města a schválení účetní uzá-
věrky města za rok 2014. Naše hospodaření za rok 2014 skončilo ziskem  
1 357 000 Kč.
V dalších bodech schválilo zastupitelstvo přijetí dotace od Středočeského 
kraje na provoz pečovatelské služby ve výši 710 000 Kč, úpravu rozpočtu 
města č. 2, do které byla zařazena m.j. i položka na úpravu prostor pro Policii 
ČR ve výši 2,5 mil. Kč, čerpání rozpočtu města za 1. čtvrtletí t. r., rozpočtový 
výhled města do roku 2018, změny v odměňování zastupitelů a dvě žádosti 
občanů o odprodej pozemků v majetku města.
V letošním roce se uskuteční úpravy prostranství před katolickým kostelem. 
Na tyto úpravy byla zpracována architektonická studie a stavební projekt. 
Zastupitelstvo vyslovilo s tímto záměrem souhlas, stejně jako souhlasilo  
s budoucím převodem tohoto pozemku do vlastnictví města. Veřejnost byla 
s tímto záměrem seznámena na veřejném projednání dne 20. 5. 2015. Na 
tomto prostranství bude vybudován chodník ke kostelu, zároveň pokračo-
vání chodníku od restaurace Skleník do Vltavské ulice. Dále pak parkovací 
místa a zpevnění navazujících komunikací.
Znovu předložený návrh Etického kodexu zastupitele nebyl schválen. Zastu-
pitelstvo také rozhodlo, že dětský klub Klubíčko, určený pro předškolní děti, 
které nebylo možno přijmout z kapacitních důvodů do naší mateřské školy, 

bude provozován i ve školním roce 2015/2016. Toto dětské zařízení je umís-
těno v budově základní školy a v letošním školním roce se plně osvědčilo.
Na valné hromadě VKM a.s. budou naše město zastupovat starosta a mís-
tostarosta. V bodě „různé“ hovořili zastupitelé i občané o umístění zrcadel 
před železničními podjezdy, doplnění kontrolního a finančního výboru, ve-
řejném projednávání schválených projektů, kodexu Libčických novin a zří-
zení únikové cesty z Hašlerovy ulice kolem evangelického hřbitova. Schůze 
zastupitelstva skončila ve 22:10.
Plné znění zápisu z tohoto jednání najdete na webu města.

Ing. Vladimír Urbánek

   3. 6.  Vzpomínka na Mistra Jana Husa 
10. 6. Chystáme se na výstavu do Lysé nad Labem
17. 6. Beseda o výstavě - Šikovné ruce seniorů.
24. 6. Procvičování paměti

Burianová, M.: Móda v ulicích protektorátu, Grada 2014
Green, J.: Příliš mnoho Kateřin, KK 2015
Kocábová, N.: Tohle byl můj pokoj, Argo 2014
Mankell, H.: Pátá žena, Host 2015
Mrázková, D.: SLON a mravenec, Baobab 2013
Nesbo, J.: Policie, Kniha Zlín 2015
Nodl, M.: Slavnosti, ceremonie a rituály v pozdním středověku, 
                     Argo 2014 
Rushdie, S.: Satanské verše, Paseka 2015 
Schovanec, J.: O kolečko míň. Můj život s autismem, Paseka 2014             
Stančík, P.: Mlýn na mumie aneb převratné odhalení komisaře 
                        Durmana, Druhé město 2015

 Šárka Sekerová

KATALOG 
SLUŽEB

Vyzýváme podnikatele z Libčic a blízkého okolí, 
kteří chtějí být zdarma zařazeni do virtuálního kata-
logu služeb na webu města, aby nám na níže uve-
dený e-mail zaslali následující údaje:

• Název firmy/podniku/obchodu/služby/podnikání
• Krátkou charakteristiku své činnosti (max. 300 znaků)

• Otvírací hodiny (pokud nějaké máte)
• Adresu
• Telefon
• E-mail

• Webové stránky

SPOLKY A ZÁJMOVÉ ORGANIZACE
Zároveň žádáme spolky a zájmové kulturní či sportov-
ní organizace o aktualizaci svých dosavadních údajů 
na městském webu, popřípadě aby se přihlásili noví. 

Informace zasílejte prosím na e-mail: 
hannah.bartikova@hbart.cz

www.libcice.cz  www.libcice.cz  www.libcice.cz 

www.libcice.cz  www.libcice.cz  www.libcice.cz 

UDĚLEJTE SI SVŮJ VLASTNÍ NÁZOR
V dnešní době dává přednost sdílení informací na webových 
stránkách stále více lidí. Stejně tomu tak je i v našem městě. 
Podle našich informací se k současným webům www.libcice.
cz, www.libcickekrizovatky.cz a www.libcice2018.cz připra-
vuje zahájení nového, který bude přinášet aktuality, zprávy  
a komplexní informace z naší samosprávy, místní politiky, kultury 
a sportu, dopravy a společenského dění v Libčicích nad Vltavou. 
Jeho název je www.forumlibcice.cz.
Naši občané budou mít tak více příležitostí porovnat informace  
z našeho města z více úhlů a budou si moci lépe vytvořit vlastní 
názor na věci veřejné.                                                            Redakční rada LN
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Jedním z bodů jednání zastupitelstva města, které se kona-
lo první květnové pondělí, byly další úpravy v rozpočtu na 
letošní rok.
Změny se týkaly především investičních akcí. Největší 
projednávanou investicí je úprava objektu Ludvík, o který 
projevila zájem Policie ČR. Již dříve zastupitelstvo města 
schválilo záměr, že se do zrekonstruovaného objektu přesu-
ne policejní stanice z ulice Za Kovárnou. Důvodem je vyšší 
počet policistů, kteří v Libčicích slouží a současný objekt 
již přestal kapacitně vyhovovat. Investiční akce s názvem 
„Úprava objektu Ludvík“ pro potřeby Policie ČR je vyčís-
lena na částku 2,5 mil. Kč.
Rozpočet města pro rok 2015 zahrnuje i další investiční 
akce, patří mezi ně:

• přístavba mateřská školy za 3 mil. Kč.
• rekonstrukce ulice Družstevní za 2 mil. Kč,
• rekonstrukce komunikace Pod Strání za 300 tis. Kč,
• prodloužení chodníku v Kralupské ulici za 700 tis. Kč,
• úprava ploch před katolickým kostelem za 500 tis. Kč,
• pokračování rekonstrukce ZUŠ za 1,7 mil. Kč,
• a další drobné akce.
Po této poslední úpravě dosáhnou příjmy i výdaje rozpoč-
tu města výše 51,5 mil. Kč. Přes tyto značné částky zůstá-
vá v rozpočtu dostatečná finanční rezerva, která přesahuje 
8 mil. Kč. Můžeme tedy předpokládat, že dobré výsledky 
hospodaření města a jeho dobrá finanční kondice bude po-
kračovat i v letošním roce.                                       

  Rada města

ÚPR AVA ROZPOČTU 2015

INFORMACE Z INVESTIČNÍ KOMISE
Není toho málo, čím se na investiční komisi zabýváme, takže mi do-
volte ve stručnosti vypíchnout alespoň ty nejdůležitější akce, kte-
rým se v rámci našich jednání a přípravě podkladů věnujeme.
ZUŠ – byla zahájena vlastní realizace odvlhčení suterénních prostor 
objektu odkopávkou a odkrytím vlhkých zdí. Suterénní zdi zůsta-
nou odhaleny přes letní období, kdy je přirozené vysoušení nejú-
činnější a nejekonomičtější. Poté bude posouzeno, zda je potřeba 
učinit další kroky proti vzlínající zemní vlhkosti, nebo postačí dre-
nážní zakrytí podzemních částí objektu. Následně by měla být rea-
lizována rekonstrukce střechy a fasády, samozřejmě se skloubením 
harmonogramu postupu prací a klimatických podmínek. V sou-
časné době rovněž probíhá rekultivace přilehlého prostoru za ob-
jektem ZUŠ, kde dochází k likvidaci drobných nefunkčních staveb  
a přístřešků, k likvidaci náletových keřů a porostů. Tento nově 
vzniklý prostor by po jeho úpravě měl být k dispozici na pořádání 
různých kulturních aktivit.
Zvětšení kapacity MŠ – byl vypracován statický posudek na mož-
nost provedení nástavby dvou tříd na zadní přízemní trakt stávají-
cího objektu MŠ. Po zjištění, že při splnění určitých technických 
podmínek lze nástavbu realizovat, byla zadána studie a vypracování 
podkladů pro výběrové řízení na projekt nástavby MŠ. Vypracova-
ná projektová dokumentace by měla být podkladem pro stavební 
povolení a zároveň součástí žádosti o dotaci, o kterou máme záměr 
se ucházet.
Objekt „Ludvík“ - v souladu se záměrem pronájmu nebytových 
prostor pro Policii ČR probíhají jednání, z kterých vyplynulo, že 
Policie ČR má zájem o část objektu v souladu s již vypracovanou 
projektovou dokumentací. V současné době se řeší ekonomika a fi-
nancování tohoto projektu.
Revitalizace plochy před kostelem Sv. Bartoloměje a parku na 
nám. Svobody – jsou zpracovány architektonické studie a projekto-
vá dokumentace řešení uvedených prostor, které budou předloženy 
k veřejnému projednání (viz webové stránky našeho města).
Ulice Družstevní – proběhlo výběrové řízení na zhotovitele rekon-
strukce povrchu celé ulice včetně doplnění chybějících částí této 
komunikace. Realizace by měla být vbrzku zahájena.
Chodník v ul. Kralupská – pokračují přípravné práce na dokončení 
chybějící části chodníku. Jsou přeloženy sloupy elektrického vede-
ní, probíhají geodetické práce a řeší se technické sounáležitosti.
Kanalizace – v současné době je zadáno vypracování projektové 
dokumentace na provedení části v ul. U krytu a části v komunikaci 
od ul. Vltavská k STK.            Ing. Jiří Lain, předseda investiční komise

ČEST JEJICH PAMÁTCE
Uběhlo již sedmdesát let od konce 2. světové války, do 
které se zapojila většina národů světa. V tomto dosud 
nejrozsáhlejším válečném střetnutí v dějinách lidstva za-
hynulo více než 30 milionů lidí, mezi něž bohužel patří 
i řada občanů našeho města. Proto se každoročně schá-
zíme u jejich pomníku na náměstí Svobody a uctíváme 
jejich památku položením květin a věnce. Nejinak tomu 
bylo i letos, kdy krásné jarní počasí způsobilo, že do  
8. května stihl rozkvést na libčických zahrádkách i na ve-
řejné zeleni voňavý šeřík. Historické dokumenty doka-
zují, že podobně tomu bylo i onoho památného května 
v roce 1945, a rozkvetlý šeřík se tak stal jeho symbolem.
8. května v 16 hodin zazněla u pomníku na náměstí Svo-
body česká i slovenská hymna v dojemném podání An-
drey Formánkové a pan starosta Pavel Bartoš přítomným 
občanům připomněl jména statečných mužů padlých  
v boji nebo umučených v koncentračních táborech. 
Všichni si zaslouží naši úctu a poděkování za to, že i díky 
jim žijeme již sedmdesát let v míru.

Hannah Bartíková
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Termíny svozu BIO popelnic

svoz 15. 6. 2015      25. týden
 29. 6. 2015      27. týden

TERMÍNY UMÍSTĚNÍ KONTEJNERŮ
v I. pololetí roku 2015

NEDĚLE
 
 červen 28. 6.

Kontejnery budou umístěny v uvedených termínech 
na těchto místech:
Libčice n/Vlt. - křižovatka ulic Nerudova,   
  Palackého, Na Radosti a Tržní
Libčice n/Vlt. -  Kralupská
Letky  -  Letecké nám.
Chýnov  -  ul. Ke Studánkám
Chýnov  -  Sídliště Pod Saharou k čp. 705  
  (vedle dětského hřiště)

ČERVENÉ KONTEJNERY
V rámci služeb občanům nakoupilo město sedm kontej-
nerů na bioodpad. Někteří však nebyli spokojeni s jejich 
umístěním.
Svou výraznou červenou barvou jsou nové kontejnery na 
biologicky rozložitelný odpad nepřehlédnutelné. Jeden byl 
určen také pro občany žijící v městské části Letky. Původně 
uvažované místo se však některým obyvatelům Letek neza-
mlouvalo, a tak putoval červený kontejner po jistých inter-
vencích na městském úřadě k letecké hasičárně. Jak se však 
ukázalo, toto místo nebylo po vůli zase jiným občanům  
a navíc se kontejner nyní nacházel v místě dost nepřehled-
ném s omezeným prostorem pro manipulaci často objem-
ných větví, pro které je kontejner především určen. Došlo  
i na petici, protože tentokrát intervence na úřadě nepro-
běhla ke spokojenosti dotčených občanů.
Nakonec se však vše vyřešilo. Červený biokontejner dopu-
toval na místo, kde nepřekáží nikomu a je vcelku decentně 
skrytý. Toto řešení přijali všichni s úlevou, a to i za cenu, 
že se zahradním odpadem budou muset docházet poněkud 
dál, než tomu bylo v případě prvních dvou uvažovaných  
míst.                                                                                              Rada města

UKLÍZÍME NEJEN NA JAŘE
Vzhledem k velmi mírné zimě některé práce na úklidu města 
probíhaly průběžně již od ledna. Pracovníci čety se nemuseli 
jako v jiných letech tolik zabývat úklidem sněhu a posypem ko-
munikací a chodníků, a tak se mohli věnovat jiné práci. 
V období vegetačního klidu se podařilo odstranit řadu nále-
tových dřevin. Soustředili jsme se hlavně na dřeviny rostoucí  
v problematických místech okolo pozemních komunikací. Po 
dohodě s cestmistrem Krajské správy a údržby silnic jsme od-
stranili suchý a nebezpečně rostoucí porost podél komunikace 
z ulice Kralupská směrem k obci Debrno. Jednalo se zejména  
o akáty a různé křoviny, bránící ve výhledu řidičům. Některé ná-
letové nebo nemocné dřeviny byly odstraněny i v oblasti sídliště 
Pod Saharou a Nová Sahara, v lokalitě „porodnice“ a zahrádek za 
ZUŠ. V rámci jarního úklidu města jsme se zaměřili na chodníky, 
trávníky a komunikace patřící do majetku města.
Od měsíce dubna jsou rozestavěny nové kontejnery na odvoz 
BIO odpadu – trávy, větví, rostlin, keřů... Kontejnery jsou v jed-
notlivých lokalitách hojně využívány. Už jsme to několikrát zmi-
ňovali, tak jen připomínáme, že obsah kontejnerů je dle potřeb 
odvážen do sousedství evangelického hřbitova, kde dochází ke 
třídění odpadu a jeho dalšímu zpracování na kompost či štěpku. 
Obojí je bezplatně k dispozici občanům města. 
Část městské zeleně a parků udržuje externí odborná firma. Le-
tos jsme do města také pozvali firmu, která se specializuje na 
ošetření dřevin. Jedná se o zkušené pracovníky s horolezeckým 
výcvikem, kteří provádí výchovný řez a celkovou prohlídku stro-
mů.
Jsme rádi, že se nám podařilo odstranit některé resty z minulosti, 
např. ve spolupráci s dobrovolníky byl v akci Ukliďme Libčice 

vyčištěn porost v ulici Chýnovská, za což jim patří poděkování. 
Kromě toho byla kompletně zbavena odpadků a uklizena zadní 
část náplavky pod šroubárnou. Pracovníci čety postupně uklízí 
lokalitu cesty kolem zahrádek za základní uměleckou školou.
A co je teď aktuální? Neustálé sekání a úklid trávy. Neocenitel-
ným pomocníkem, který zrychlil údržbu velkých ploch, je nový 
univerzální sekací a mulčovací stroj, díky kterému se odstrani-
lo zdlouhavé ruční sekání. Pracovníci čety mají tím pádem více 
času na údržbu zeleně v jiných částech města, kde se mulčovač 
nedá použít.
Pečujeme o pořádek v našem městě a oceňujeme každého obča-
na, který nám pomůže tím, že třídí odpad, neodhazuje odpadky 
na zem, sbírá exkrementy po svém pejskovi na veřejných pro-
stranstvích a vychovává k těmto zásadám a návykům i své děti. 
Fotodokumentace je na adrese: 
http://hbart.rajce.idnes.cz/10.5._2015_-_Uklid_neporad-
ku_v_prostoru_zahradek_za_arealem_ZUS_Libcice_nad_
Vltavou-Jaroslav_Cermak/

Jaroslav Čermák
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Nejprve výrobna hasicích přístrojů, pak galvanovna – tomu všemu sloužil 
areál na Leteckém náměstí v Libčicích nad Vltavou. Bohužel opravdu jen 
sloužil, než aby byla odpovídající péče věnována i jeho údržbě. Na hlavní 
budově je přitom ještě dnes poznat, že byla postavena s tou úctou ke sta-
vitelskému řemeslu, která v minulosti dovedla i utilitární stavbu doplnit 
pěknými detaily. 
Pro návrh revitalizace byl neméně důležitý i kontext, v němž se areál 
nachází – Letecké náměstí s malebnou zvoničkou, vzrostlé stromy a his-
torická stavení na jedné straně i řádková zástavba bytovek z minulé éry 
na straně druhé. K tomu všemu blízkost železniční trati se všemi jejími 
negativy včetně toho, že vyvolává potřebu parkování, která, resp. příjezd k 
ní, je dnes realizována zčásti i na pozemcích areálu. V blízkém okolí je ale 
takových nedokonalostí víc. Vznikly historicky.
Revitalizace důsledně vychází z kladů místa – areál je vyčištěn od poz-
dějších utilitárních přístavků, hlavní budova restaurována, nové do-
stavby jí nijak nekonkurují, řádkovou rytmizací hmot reagují na okolní 
zástavbu na jedné a sedlovými střechami zas na druhé straně. Hru drob-
ných hmot, které se do veřejného prostoru obracejí svými štíty tak, jak 
je tradiční gotická parcelace, na jižní straně ukončuje podélná hmota, 
která tvoří protihlukovou bariéru a zároveň odřezává trojúhelníkový ko-
nec pozemku, který tak rozšiřuje potřebný prostor pro veřejný parking  
u vlakové zastávky. Do náměstíčka obrácené štíty jsou zároveň výkladní-
mi skříněmi jednotlivých provozoven – inspirace gotickou parcelací není 

náhodná, už v té době bylo běžné, že se v jednom domě zároveň žilo  
a provozovala živnost. Přesně tak jsou koncipovány stavby, otočené  
k hlavní komunikaci, spojující vlakovou zastávku s náměstíčkem.  
V souladu s územním plánem se v jejich přízemí odehrávají služby, drob-
né provozovny, v patře se pak žije. Stavba, obrácená do samotného ná-
městíčka, dává prostor pro víceúčelovou samoobsluhu zahrnující prodej 
potravin a souvisejícího zboží spolu s občerstvením, kavárnou. V rytmu 
zástavby byla vynechána i odpovídající volná plocha pro vytvoření ven-
kovního posezení, případně dětského hřiště či jiné aktivity, kterou bude 
budoucí provoz vyžadovat. 
Tak, jako je strana areálu směrem k hlavní komunikaci a náměstíčku, kde 
je provoz, věnována službám, je druhá strana ponechána intimní, slouží 
k bydlení. To ale nebrání tomu, aby pěšina, vedoucí podél, byla rozšířena 
na plnohodnotnou komunikaci. Ta železniční zastávku propojí s dalším 
parkovištěm, které, vybudováno ve spolupráci s obcí, dále rozšíří parko-
vací kapacity.
Skládanka drobných hmot je nejen malebná, ale z hlediska budoucnosti  
i logická – dovoluje postupnou realizaci, je dostatečně flexibilní na to, aby 
uměla reagovat na v čase se měnící potřeby místa. Jedna konstanta ale 
zůstává zachována – stávající zeleň. 
Projekt je nyní v kompetenci stavebního úřadu a bude v měsíci červnu 
představen veřejnosti.

Ing. arch. Mgr. Rostislav Říha, RH-ARCH s.r.o.

CO SE DĚJE NA LETECKÉM NÁMĚSTÍ?

Stávající návrh na koupi kulturního domu 
rozvířil v Libčicích debatu o tom, jak by se 
město mělo angažovat v podpoře kulturních 
akcí. Odhlédněme od důvodů, je velmi dob-
ře, že u nás tato debata odstartovala.
Už v dubnových Libčických novinách jsme 
zdůraznili, že chceme, aby Libčice měly kvalitní prostory pro spolky, pro 
kulturu. Spolu s Liběhradem, ANO, TOP 09 i LOSem jsme se v pracovní 
skupině pro kulturák proto shodli na tom, že je nejprve nutné do detailu 
vědět, co přesně spolky v Libčicích potřebují a podle toho odhadnout 
cenu koupě a následné rekonstrukce kulturního domu oproti stavbě pro-
storů nových, či rekonstrukci jiné z budov v majetku města. A pak si vy-
brat, co je ekonomicky a provozně výhodnější.
Vhodnou lokalitou je například areál koupaliště a seřadiště, který by si na-
víc sám o sobě rozvoj jistě zasloužil. Otázku zda koupit kulturák totiž ne-
lze řešit odděleně od dalších problémů města – například základní škola 
nemá solidní tělocvičnu přímo ve svém areálu, zároveň stávající kulturák 
například provizorně využívají mladí fotbalisté. A podobně.
Pokud platí informace majitelů o tom, že kulturák chtějí prodat městu, 
nebo někomu jinému, nevyhnutelně Libčice čekají milionové investice 
do podobných prostor. Tedy buď do nákupu a rekonstrukce kulturáku, 
nebo do jiného řešení. Nejde přece o budovu kulturáku jako takovou. Byť 
na něj máme všichni hezké vzpomínky – jeho stavbu, naše vystoupení 
ještě coby dětí na školních besídkách nebo třeba tancování na plesech. 
Jde přece o dobré zázemí, které město pro život svých obyvatel umí po-
skytnout.

Máme představu o tom, jaké prostory lze 
v Libčicích plně využít. A v tomto ohledu 
je stávající kulturní dům, ve své dnešní po-
době, bez rekonstrukce, prostě moc velký 
a drahý na provoz – když byl stavěn, měl 
hostit sjezdy Libčicko-myjavského úder-

nického hnutí. Dnes po stejné budově chceme, aby dala důstojné zázemí 
mateřskému centru, boxerům, plesům atp. Mluvíme tedy o prostorech 
pro maximálně 150 - 200 lidí, které se dají operativně vnitřně přepažit  
a různorodě využívat, plus zázemí.
Poslední odhad skutečné ceny kulturního domu zadaný městem ho oce-
nil na 4,25 milionu korun. To je třetina ceny původně požadované maji-
teli (12,5 milionu). Je tedy podle nás zcela nereálné, aby město koupilo 
kulturní dům i za nově navrženou sníženou cenu 11,8 milionu. Ukazuje 
se tedy, že důsledná diskuse kolem kultury přináší i hmatatelné úspory – 
místo urychleného hlasování pro první nabídku už debata přinesla úspo-
ry v řádu milionů korun.
Tato debata ostatně probíhala už před deseti lety. Tehdy měla v zastupi-
telstvu většinu Občanská demokratická strana. A její zastupitelé většino-
vě rozhodli, že kulturní dům město nezakoupí, a to ani za poloviční cenu 
oproti té, za kterou je nabízen dnes; navíc byl tehdy kulturák přirozeně  
o dekádu mladší.
Prostory pro kulturu v Libčicích být musí a zůstanou tu. Hledáme ale 
ekonomicky a provozně nejvýhodnější variantu. Určitě jí není nákup kul-
turáku za 12,5 milionu korun.

Bc. Jiří Sochor

LIBČICE 2018, ODS A NEZÁVISLÍ ke kulturnímu domu
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Jarní počasí láká všechny ven. Nejinak je tomu i v naší škole. Na 2. stupni se snažíme využívat pěk-
ného počasí v hodinách výtvarné výchovy a užívat si krás přírody a zajímavostí ve městě ke krea-
tivním činnostem. V tomto případě jsme se zaměřili na kresbu katolického kostela a břehů Vltavy. 

V dubnu si žáci 1. stupně užili 5 dní školy v přírodě ve Šlovicích na Rakovnicku. Program byl jako 
vždy pestrý. Děti se učily v přírodě, navštívily zajímavá místa, koupaly se ve vyhřívaném bazénu, 
saunovaly se, zažily krásnou atmosféru u ohně v den Čarodějnic. Všichni se již těší na příští školu 
v přírodě a nové zážitky.

V kroužku keramiky jsou žáci a žákyně pilní jako včelky. Jejich krásné výrobky jsou hodny obdivu. 
V příštím školním roce budeme v keramickém kroužku pokračovat. 

Dne 13. 5. proběhl tradiční fotbalový turnaj na hřišti v Letkách. Počasí nám přálo a bojovná 
nálada nechyběla. Putovní poháry vyhrál tým ze 7. a 5. třídy. 

V současné době pracujeme na projektu „Ovocná zahrada“. Zapomenutý kout školního pozem-
ku, který zatím nebyl žáky využíván, přetváříme na ovocnou zahrádku. Každá třída tu bude 
pečovat o svůj ovocný strom a keř. Při zakládání zahrady klademe důraz na využívání materiálů 
i postupů šetrných k přírodě. Budeme například preferovat zalévání dešťovou vodou a založíme 
také kompost. V hodinách pracovních činností plánujeme vyrábět domečky pro hmyz. Prozatím 
jsme již vytvořili posezení z přírodního materiálu kolem vzniklého ohniště, opravili jsme rampu  
s výklenkem, který skýtá příjemné místo k odpočinku. V letním období využíváme sezónní bazén. 
Nejvíce se však těšíme na první úrodu z našich ovocných stromů a keřů. 
Přeměna naší školní zahrady má největší přínos především pro nás, zaměstnance a žáky školy. 
Ovšem nadále to bude také příjemné místo pro setkávání rodičů, přátel školy a hostů při tradič-
ních školních akcích, místo pro relaxaci o přestávkách, ale také vhodné prostory pro výuku pod 
širým nebem. 

ŠKOLNÍ FOTBALOVÝ TURNAJ

VÝTVARNÁ VÝCHOVA V PLENÉRU

PROJEKT „OVOCNÁ ZAHRADA“

ŠKOLA V PŘÍRODĚ

KERAMIKA
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Milí čtenáři LN,
dovolte mi, abych vás krátce informoval o tom, co nás v ZUŠ čeká do 
konce školního roku.
V současné době již probíhá další etapa rekonstrukce libčické budovy – 
odvlhčení a revitalizace zahrady. Jsme velmi rádi,  že práce započaly už 
nyní, na druhou stranu jsme nuceni přesunout či zrušit některé akce, kte-
ré jsme na zahradě plánovali.
Týká se to především slavnostního vystoupení k 65. výročí založení ZUŠ, 
které z toho důvodu proběhne až v září tohoto roku a dále se u nás neu-
skuteční  tradiční akce pro děti „Hurá na prázdniny“.  Ostatní akce,  které 
probíhají v našem sále, ale nejsou ohroženy.
Věřím, že všichni tyto drobné komplikace omluvíte a budete se společně 
s námi těšit na výsledek započatých prací.
Dále dovolte, abych všechny pozval na již 2. ročník hudebního festivalu 
„Přílepské ladění“, který se uskuteční 14. června od 14:00 ve Velkých Pří-
lepech.  Pořadatelem je obec Velké Přílepy a naše ZUŠ s podporou Města 
Libčice nad Vltavou.
Vystoupí žáci naší ZUŠ, kralupské ZUŠ, dále ZUŠ Prahy 5 a Konzervato-
ře J. Ježka. Vrcholem festivalu bude koncert Orchestru Karla Vlacha, se 
kterým jako hosté zazpívají i Yvetta Simonová a Dasha. Na odpoledne je 
připraven i  program pro děti a občerstvení. Vstup je volný.
Na závěr bych rád popřál všem hezký začátek léta s pěkným počasím  
a budu se těšit na setkání při koncertech a vystoupeních.

Vladimír Kliment

AKCE ZUŠ – ČERVEN 2015
  8. 6. 18:00   Veřejný koncert Horoměřice (sólisté) 
11. 6. 17:00   Představení LDO Velké Přílepy
14. 6. 14:00-20:00   Hudební festival Velké Přílepy 
15. 6. 18:00   Veřejný koncert Horoměřice (orchestry, KH)
16. 6. 18:00   Veřejný koncert Libčice 
17. 6. 17:00   Veřejný koncert Velké Přílepy 
18. 6. 17:00   Vystoupení TO, sólisté HO, sál ZUŠ
25. 6. 17:00   Vystoupení TO, Komorní orchestr ZUŠ, sál ZUŠ

MĚSTO LIBČICE NAD VLTAVOU
hledá

asistenta/asistentku 
do dětského klubu „Klubíčko“

provozovaného v budově základní školy
na hlídání předškolních dětí a organizování jejich 

denního režimu ve školním roce 2015/2016.

Požadované vzdělání:
ukončené středoškolské

(pedagogické výhodou)

Nástup: 1. 9. 2015

Strukturovaný životopis zašlete do 10. 6. 2015
poštou na adresu: Městský úřad,

náměstí Svobody 90, 252 66 Libčice nad Vltavou
 e-mailem na adresu: podatelna@libcice.cz

Dětský školní klub Klubíčko, který byl vytvořen městem jako alternativní 
předškolní zařízení pro děti od tří let v důsledku nedostatečné kapaci-
ty MŠ, má za sebou jeden rok úspěšné činnosti. Jak jsme již několikrát 
oznamovali, intenzivně pracujeme na zvýšení kapacity mateřské školy  
a v současné době probíhá příprava na její realizaci. V plánu máme posta-
vit nástavbu na stávající budovu v areálu školky. Pro ten účel je momen-
tálně zpracováván projekt na vznik dvou nových tříd po 25 dětech, nedá 
se tedy počítat s dokončením nástavby do začátku školního roku.
Z toho důvodu byl provoz Klubíčka po dohodě s ředitelkou ZŠ rozhod-
nutím zastupitelstva města dne 4. 5. 2015 prodloužen a schválen na škol-
ní rok 2015/2016.
Kapacita Klubíčka je 20 dětí a ke dni psaní tohoto textu je přihlášeno 
14 dětí, jejichž rodiče si podali závaznou přihlášku na podatelnu města.  
K dispozici je tudíž ještě 6 míst a přijímání zbylých žádostí bude ukonče-
no 25. 6. 2015 do 12 hodin.
Koordinační schůzka se uskuteční dne 25. 6. 2015 v 16 hodin v dětském 
klubu Klubíčko v přízemí ZŠ Libčice nad Vltavou.

Ing. Pavel Bartoš, MBA, starosta

M. Lacko u kláves a V. Kliment s kytarou na minulém festivalu v Přílepech. 
Foto: Hannah Bartíková

KLUBÍČKO SE KUTÁLÍ DÁL
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AUTÍČKOVÝ VANDR 
A VALNÁ HROMADA

MC Malina vás srdečně zve na tradiční „Autíčkový van-
dr“ a valnou hromadu našeho sdružení. Všemožně vyz-
dobená autíčka i jejich „řidiče“ budeme čekat ve čtvrtek 
18. 6. 2015 od 16:00 do 16:30 na startu u sokolovny.
Tentokrát náš průvod rachtajících vozidel zamíří ke 
Stánku u řeky. 
Cestou i v našem cíli budou pro nejmenší automobilové 
závodníky připraveny soutěže a různé atrakce. Na konci 
cesty vyhlásíme vítěze soutěže o nejhezčí vozidlo a sa-
mozřejmě opečeme buřty na ohýnku. Soutěže jsou cíle-
ny především pro „Malinové děti“, tedy věk cca 2-7 let, 
buřty si s námi mohou určitě opéct i děti starší!

Od 18:00 pak ve Stánku u řeky proběhne valná hromada 
našeho sdružení, na kterou tímto srdečně zveme všech-
ny naše členy a příznivce. Program valné hromady a veš-
keré materiály včas rozešleme a najdete je také na našem 
webu www.mcmalina.cz.
Těšíme se na všechny.                         Julie Menšík Čákiová

Po propršeném loňském ročníku letošní Otevřená zahrada zahajovala 
za slunného počasí, zpěvu ptáků a řevu motorových sekaček na trávu. 
Pro hudby chtivé návštěvníky bylo připraveno 9 rozmanitých hudebních 
vystoupení napříč různými hudebními žánry. Děti celý den dováděly na 
lanové dráze, vyrobily si didgeridoo a zamazaly si pusy od výborných 
Únětických borůvkových, makových, jablečných, malinových a dvojcti-
hodných koláčů a buchet, zatímco jejich maminky daly přednost slaným 
lilkovým, provensálským a pórkovým variantám. A pro tatínky byly  
k Únětickému pivu objednány bůčkové chleby.

Jako první nastoupila mužská vokální skupina Vosk, která si pro Libčice 
mimo jiné připravila světovou premiéru 2,5 měsíce staré skladby na text 
Jiřího Žáčka „Voda, voděnka“. Fešáci z Vosku ukázali publiku, že moderní 
technologie pronikly i do sborového zpěvu a že už se nepoužívají jen par-
titury tištěné, ale jako nápověda slouží i iPady a jiné čtečky.
Ženský vokální ansámbl Chrpy to rozpálil už od začátku, jejich provede-
ní Stingovy skladby „Englishman in New York“ s klarinetovým doprovo-
dem Davida Vrobela zanechalo v posluchačích hluboký dojem. Vystou-
pení Chrp uzavřel hit Zuzany Navarové „Lajla tóv“.
Komorní pěvecký sbor Lumen z Pacova nastoupil ve výrazném žlutočer-
ném oblečení a posluchače si získal svým provedením soudobé duchov-
ní hudby, např. latinsko-českým Ave Maria Radka Rejška. 
S folkovým repertoárem přijel dětský pěvecký sbor Rosička. Děti před-
vedly kromě mnohohlasého zpěvu i profesionální sólová vystoupení  
a zároveň se doprovázely na mnoho nástrojů.
Gospel Limited i přes právě probíhající napínavé hokejové semifinále 
zaplnili celý kostel a svým strhujícím rytmem jej roztleskali. Předvedli 
jiný způsob zpěvu, který je více o prožitku a zpívaný pro Boha a pro sebe, 
ne jen pro publikum. 
Pražská katedrální schola všechny vrátila o několik století zpět a před-
vedla liturgické zpěvy nerušené potleskem. Návštěvníci si živě představi-
li, jak probíhaly bohoslužby už ve středověku.
Hudební skupina Hm… přilákala do kostela kromě dospělých i většinu 
dětí a při jejich vystoupení se ozývaly výbuchy smíchu. Zhudebněné ná-
pisy „É pericoloso sporgersi“ (Nevyklánějte se z oken) z cedulky ve vlaku 
ještě v Libčicích nezněly.
Ač má mít Oktet členů osm, vystupuje v deseti, ale k nám jich přijelo jen 
devět.  I slova jejich písní byla většině nesrozumitelná, protože zněla ve 
finštině nebo Kamerunském jazyce duala, ale melodie a provedení bylo 
dostatečně výmluvné. 
Po nezbytné zvukové zkoušce nastoupila na závěr Besharmonie s roc-
kovým oratoriem Eversmiling Liberty, které vzniklo na libreto Thomase 
Morella z oratoria Georga Friedricha Händla Juda Makabejský z roku 
1747. Dílo z roku 1990 dánské dvojice skladatelů Johansen a Kullberg 
je zvláštní kombinací staré barokní formy s moderními nástroji a vý-
razovými prostředky moderní hudby, jako je rock, jazz, swing či blues  
a Otevřenou zahradu s podtitulem „Napříč žánry“ symbolicky uzavřela.
Sborový festival finančně podpořilo Město Libčice nad Vltavou a ÚJV 
Řež, a.s. a partnerem festivalu je Unie českých pěveckých sborů a OSA.

Petra KarnetováHudební skupina Hm...                                                                                                   Foto: Vojtěch Juda

Foto: Jana Tahalová
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ŠACHOVÝ KLUB LIBĚHRAD
V průběhu dubna byly ukončeny mistrovské soutěže družstev v šachu a 
ŠK Liběhrad měl do soutěží přihlášena dvě družstva.
Radost nám udělalo mužstvo, které hraje regionální přebor osmičlenných 
družstev, protože skončilo na hezkém druhém místě. Naši šachisté to 
však brali jako neúspěch, protože družstvo hrálo velice dobře a od druhé-
ho kola bylo v čele soutěže. Bohužel, v posledním rozhodujícím kole, kdy 
stačila s mužstvem Sokola Buštěhrad B remíza k postupu do vyšší soutě-
že, zapracovala psychika, hráči nezvládli partie a prohráli těsně 3,5 – 4,5.
B mužstvo hrálo regionální soutěž pětičlenných družstev a skončilo na 
pátém místě, což zhruba odpovídá síle mužstva. B mužstvo dokázalo zví-
tězit v pěti zápasech, jednou remizovalo a čtyřikrát prohrálo.
Souběžně se soutěží družstev byl sehrán přebor oddílu o „mistra Libčic“, 
jehož vítězem se stal Jiří Hořínek, a proto mu gratulujeme k vítězství.
Je škoda, že v současné době do oddílu nedochází žádná mládež. Roz-
hodně to není o tom, že by v Libčicích nebyly chytré děti, již v přede-
šlých letech nám to dokázali Jakub Manek, Adam Basl a Jakub Houška. 
Nicméně sport a pohybové hry jako fotbal či florbal jsou pro děti daleko 
přitažlivější než další učení.
Zveme všechny případné zájemce, kteří se chtějí pobavit a ověřit si svoji 
sílu, na pravidelný hrací den. Můžete přijít každý čtvrtek od 18 hodin do 
Klubu seniorů v Letecké ulici. Těšíme se na vás, protože věříme, že v Lib-
čicích je určitě více šachistů než dochází do klubu.

Vladislav Tyban

Nová otevírací doba
Po-Pá: 8:00-11:00 17:00-21:00
So:  8:00-11:00

Nové výhodné ceny
• KRUHOVÝ TRÉNINK
• PILATES CLINIC METHOD
• STRAVOVACÍ KOUČINK
• TANEČNÍ FITNESS
• VÝHODNÉ ČLENSTVÍ

VYPLATÍ SE VÁM PŘIJET I Z OKOLÍ, 
NABÍZÍME NEJEN CVIČENÍ... 
Čím více s námi cvičíte, tím lépe se cítíte a méně platíte.

PROSTORY KE SPOLUPRÁCI 
PROSTORY K PRONÁJMU
Využití v oblasti fitness a zdravého životního sty-
lu, cvičení, masáže, fyzioterapie, rehabilitace...
Martina Dvořáková tel.: 606 130 291

Šachový turnaj v Tuřanech.                                                                                    Foto: Martin Majman

STOLNÍ TENIS - UKONČENÍ SOUTĚŽNÍ SEZÓNY 
Posledním vítězným zápasem Sokola Libčice „A“ skončily soutěže 
Okresního přeboru I., II. a III., sezóny 2014 - 2015. Výsledky našich 
jednotlivých družstev dělaly po celou dobu trvání soutěží radost všem 
příznivcům Libčického stolního tenisu.
V Okresním přeboru III. třídy skončil tým Sokola Libčice „C“ pod ve-
dením  J. Tkadlece na 6. místě soutěže, kdy mu po základní části soutě-
že unikly boje v play off pouze o vlásek. Proto v posledním dvojzápase 
soutěže bojoval už jen o umístění na 6. - 7. místě. Výhrou nad soupeřem 
TJ Úholičky skončil v OP III Sokol Libčice na 6. místě soutěže, což je 
po minulé sezóně, kdy jsme v této soutěži obsadili poslední 12. místo, 
velký úspěch a zlepšení. V tomto týmu se do soutěží zapojili i naši nej-
mladší hráči A. Gasanova, P. Ptáček ml. a hlavně J. Manek, který byl 
jeho platným hráčem.
V Okresním přeboru II. třídy hrál tým Sokola Libčice „B“, které vedl 
J. Špiegel, po celou dobu na předních místech tabulky. Tuto kvalitu 
potvrdil i v play off soutěže a výhrou nad Viktorií Ořech „C“ si zajistil 
konečné 3. místo v tabulce.
Okresní přebor I. třídy, v němž bojovalo mužstvo Sokola Libčice „A“, 
je posledním schůdkem před postupem do soutěží krajského přeboru. 
Protože do této vyšší soutěže postupuje pouze vítěz OP I, zůstal tým 
Sokol Libčice „A“ těsně pod vrcholem a skončil na 2. místě tabulky. V 
boji o 2. místo vedl naše „Áčko“, tak jako celou sezónu, J. Richter ml. V 
posledním dvojzápase zvítězili naši hráči nad Sokolem Černošice „A“.
Hráči všech mužstev dokázali, že jsou ve svých soutěžích svými velmi 
dobrými výkony, kvalitní hrou, často i svým přehledem a klidem, velmi 
dobrými reprezentanty našeho města, které svou účastí ve všech třech 
soutěžích Okresního přeboru zviditelňují v celém regionu okresu Pra-
ha-západ.
Na závěr sezóny se 16. 5. 2015 od 9 hodin konal tradiční turnaj pro sou-
těžní registrované hráče, který je u všech hráčů velmi oblíben. S jeho 
výsledky vás seznámíme v příštích LN. Velmi děkujeme vedení Sokola 
Libčice a představitelům Města Libčice nad Vltavou za podporu naše-
ho oddílu, díky které se do soutěží můžeme zapojit.
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FOTBALOVÝ TURNAJ 
O POHÁR STAROSTY MĚSTA
Dne 8. května 2015 se na hřišti AFK Libčice konal již 11. ročník mládež-
nického fotbalového turnaje starších přípravek r. 2004 O POHÁR STA-
ROSTY MĚSTA LIBČICE nad VLTAVOU.
Tohoto vyhlášeného turnaje se zúčastnilo 9 kvalitních mužstev:
AC Sparta Praha, Slovan Liberec, Viktorie Plzeň, FK České Budějovice, 
Junior Teplice, Baník Sokolov, FK Příbram, FK Mladá Boleslav, MAS Tá-
borsko.
Vítězem turnaje se stalo mužstvo AC Sparta Praha, ale všichni sportovci 
předvedli kvalitní výkony, které pochválil i bývalý internacionál Günter 
Bittengel.
Patronem turnaje bylo Město Libčice nad Vltavou, které ve spolupráci  
s AFK Libčice uspořádalo už 11. ročník. Hodnotné ceny a poháry pře-
dávali starosta města Pavel Bartoš, bývalý fotbalový internacionál Günter 
Bittengel a za AFK Zdeněk Sedlák. 
Poděkování patří Petru Mackovi za zajištění účastníků turnaje a všem či-
novníkům klubu za vynikající přípravu a práci v průběhu celého turnaje. 
Dále nesmím zapomenout na našeho vrchního kuchtíka Petra Veszelie  

a jeho tým. Na jeho kuchyni pěli „ódy“ všichni účastníci turnaje. V par-
ném dni se o pitný režim kvalitně postaral Miroslav Diviš a jeho skupina.
Všem patří mé uznání a celý turnaj považuji za velice úspěšný a kvalitní.

Zdeněk Sedlák 
Prezident AFK Libčice nad Vltavou

Školní fotbal už popáté
Ve středu 13. května proběhl na hřišti v Letkách již pátý ročník školní-
ho fotbalového turnaje, kterého se aktivně zúčastnilo více než 70 žáků 
naší základky v celkem dvanácti týmech. O překvapení se postarala třída 
1.A, protože vybojovala zlaté medaile v kategorii nejmladších. Mezi týmy  
z druhého stupně ZŠ letos kralovali sedmáci. Ve věkové kategorii 3. - 5. 
třída se o vítězi rozhodovalo až v posledním zápase, ve kterém páťáci jen 
těsně porazili tým 4.B 3:2.
Počasí nám letos náramně přálo a děti hrály s neskrývanou chutí. Fotbalo-
vý klub v Libčicích umožňuje sportovní vyžití dětem od 5 do 15 let a vě-
říme, že stejně jako v minulých letech i tento školní turnaj přivede několik 
žáků k pravidelnému sportování. Ať už na hřišti fotbalovém, nebo jiném. 
Děkuji kolegům z AFK za pomoc při organizaci turnaje, učitelům a vedení 
ZŠ za aktivní účast a Městu Libčice za finanční podporu, kterou jsme pře-
tavili na medaile a na občerstvení pro děti.

Pavel Štros, http://www.afklibcice.cz
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V sobotu 2. května 2015 jsme se zúčastnili mezinárodních závodů VII. 
ročníku KESL CUP 2015 ve sportovní hale SK LUŽINY za účasti 6 států. 
Náš závodní oddíl - KARATE - H - LIBČICE reprezentovali tři závodníci 
- dlouholetá úspěšná Veronika Jandová, Le Qvang Dai a začínající Natálka 
Hudáčková. Další dva výborní závodníci se, bohužel, ze zdravotních dů-
vodů nemohli zúčastnit. 
Nejdříve nastoupila na cvičení KATA Natálka (v kategorii mladší žákyně). 
Její Kata HEAN NIDAN byla velice kvalitně zacvičena, přesto její výkon 
na postup do finále nestačil. 
Druhý nastupoval zkušený závodník Le Qvang Dai v kategorii černé pásy 
- masters. Svou mistrovskou kata BASAI DAI se prezentoval výborně  
a zajistil si v této velice silně obsazené kategorii postup do finále. Další 
finálovou kata DŽION odcvičil rovněž výborně a zajistil si celkové skvělé 
páté místo. V kategorii černé pásy - mix se náš závodník probojoval do 
finále. Tuto kategorii vyhrála vynikající reprezentantka ze Švýcarska.
Poté již následoval blok KUMITE (volný zápas), v němž jako první na-
stoupila Natálka proti zkušené závodnici ze Slovenska a té podlehla. Byly 
to její první závody, získala první zkušenosti a pro oddíl karate je příslibem 
do budoucnosti.
Nakonec následovala naše parádní disciplína - ženy - váhová kategorie do 
68 kg. Zde nastoupila Veronika Jandová a hned od začátku prvního zápasu 
bylo jasné, kdo je na TATAMI v této kategorii nejlepší. Svým soupeřkám 
nedala Veronika ani tu nejmenší šanci a suverénně silně obsazenou kate-
gorii vyhrála. Pokud vydrží Veronice forma, je velkým příslibem pro mis-
trovství České republiky.                                                             Sensei Hodík Jiří

KARATE-H NA MEZINÁRODNÍ SCÉNĚ OPĚT ÚSPĚŠNÉ
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 (Zcela nepolitická úvaha) 
Na webu města, který jinak novinkami neoplývá, jsem se dočetl, že se zřítila a je tudíž neprůchodná cesta podél Vltavy - na druhé straně. Tak jsme 
zvyklí říkat prostoru, do něhož občas zajíždíme přívozem, romantickému prostředí skal a vody s poutavým výhledem na naše více než tisíc let staré 
bydliště. Je tu Grégrova vila s potupnou přístavbou, tedy slavný včelařský výzkumák. Jsou tu vesnice na horní hraně, z nichž pochází spousta dnešních 
libčických usedlíků. Dřívější lidský průlin z obou břehů byl běžný, jak o tom svědčí záznamy v matrikách, zejména sňatků. Stykům napomáhaly sou-
kromé loďky a četné přívozy, ale třeba i to, že v zimě řeka častěji zamrzala a dala se mnohdy přejít suchou nebo spíš zmrzlou nohou. Na druhé straně je 
i vinice, bohužel dnes asi neodvratně zarůstající. Jsou tu chaty a z nich nejznámější pojmenovaná Valparaiso. Nad ní zejí dvě díry chodeb jako doklad 
pokusu máslovických mužů těžit tu tuhu, což byl ovšem omyl daný matoucí černou barvou zdejšího kamene. Na skrytých loukách nad jezem a Dolán-
kami pak jsou obrovské plantáže divokých lesních jahod, které mají vůni slunečního parfému nejvyšší kvality. To a ještě mnohé další je na druhé straně.
Pro úplnost jen dodávám, že pro obyvatele tohoto břehu jsme to my, kdož jsou na druhé straně. To připomínám jen, aby bylo jasné, jak jsou věci  
a úhel pohledu relativní...                                                                                                                                                                                                                       Petr Schönfeld

LIBČICKÁ PLOVÁRNA 
Od loňské sezony, kterou jsme začali naše působení na koupališti, jsme 
systematicky pracovali na zlepšení našich služeb pro veřejnost a investo-
vali do toho nemalou částku peněz. Zlepšili jsme vnitřním vybavení re-
staurace i kuchyně. V areálu jsme uskutečnili mnoho kulturních akcí viz: 
http://www.plovarna-libcice.cz/ a fotogalerie http://hbart.rajce.idnes.
cz/.
Velkou péči jsme věnovali zejména zvelebování exteriéru koupaliště a pro 
letošní sezonu chystáme pro návštěvníky Plovárny řadu překvapení.
Naší největší investicí je stavba venkovního plážového baru, který jsme 
se rozhodli vybudovat proto, že minulý rok se v restauraci vytvářely velké 
fronty a zákazníci čekali dlouho na obsloužení. Předpokládáme, že pro-
voz venkovního baru, kde se budou podávat pouze nápoje, minimalizuje 
fronty a odlehčí obsluze v restauraci. Věříme, že tím naše zákazníky uspo-
kojíme. Naše investice do baru zahrnuje terénní úpravy, připojení vody, 
elektřiny, dřevo coby stavební materiál, barvy, sezení, práce atd. To vše 
činí cca 80 000 korun plus vybavení baru. 
Další investicí, pro kterou jsme se rozhodli, je zajištění televizních přeno-
sů mistrovství světa v hokeji. Koupili a instalovali jsme satelit a televizi  
s velkou obrazovkou. Při této instalaci jsme též zajistili bezdrátové „volné“ 
připojení wifi pro návštěvníky Plovárny na celém pozemku. Toto vše nás 
stálo celkem cca 25 000 korun.
Dále se bude investovat do rozšíření sportovního vyžití. Rádi bychom 
pořídili například jeden až dva stoly venkovního stolního tenisu. Předpo-
kládaná cena činí cca 10 -15 000 korun.
Úprava terénu celého areálu a jeho příprava na letní provoz započala již 
několik týdnů před otevřením. Je to spousta drobných či větších úkolů, 
kam patří např. sekání trávy, hubení plevelu, čištění bazénů, čištění spor-
tovišť, obnovení nátěrů, oprava převlékáren, úprava keřů, osázení květi-
nami atd. To vše vyšlo na bezmála 45 000 korun. Úpravy terénu a čištění 

pozemku, bazénů a hřišť musí probíhat po celou sezonu, čímž cena na-
růstá.
Děkujeme SDH Libčice nad Vltavou za pomoc při čištění napájecího po-
trubí a bazénů. Rovněž děkujeme Ing. Kosíkovi a zaměstnancům firmy 
SCREWS & WIRE Libčice, a.s. za dodávku vody.
Až vyjdou tyto noviny, tak už bude sezona 2015 na Plovárně zahájena, 
neboť slavnostní otevření pro veřejnost se konalo  23. května 2015. Veš-
keré potřebné informace o koupališti jsou na internetové adrese: http://
www.plovarna-libcice.cz/.
Domníváme se, že jsme udělali vše, co bylo v našich silách, aby se vám na 
Plovárně líbilo, takže teď už si můžeme jen přát hezké léto a vaši návštěvu. 
Těšíme se na vás.

Vladimír a Šárka Zvolánkovi

Stavba venkovního baru.                                                                                               Foto: Pavel Bartoš

O DRUHÉ STRANĚ O DRUHÉ STRANĚ



TAJEMNÉ JESKYNĚ
Když jsem jako malý hltal stránky časopisu ABC, ani mě nenapadlo, 
že jednou budu pracovat v blízkosti jedné z jeskyní na „nepravém mís-
tě“, jak je tam v jednom článku nazval Vladimír WABI Stárka, skaut-
ský vedoucí a speleolog. Postupem času jsem při práci objevoval další  
a další takové jeskyně, takže se dá říct, že severozápadní okolí Prahy je 
na takovéto skalní útvary výjimečně bohaté. 
Z několika jeskyní v okolí jsou Libčicím nejvzdálenější ty na Holém 
vrchu u Únětic, který je součástí známých Kozích vrchů. Na jižním 
svahu vrchu pod Alšovou vyhlídkou se před jejím nevelkým portá-
lem nachází malé prostranství, které mě svého času lákalo k provedení 
archeologického výzkumu. Nedaleké významné pohřebiště, sídliště  
i bronzový poklad nalezený přes údolí mě utvrdily v domněnce, že 
Holý vrch hrál v době bronzové důležitou roli v životě našich předků  
a tato plošinka s jeskyní mohla mít v té době jistý význam.
Zatím ale zvítězily pochybnosti, neboť Holý vrch v minulosti sloužil 
jako zdroj kamene a je dost dobře možné, že jeho dnešní podoba je 
výsledkem právě takové těžby. Jeskyňka samotná je pro obývání pří-
liš malá, za nepravidelně obdélníkovým vchodem se nalézá vertikální 
puklina stoupající několik metrů vzhůru. Je ale možné, že pokud exi-
stovala již v době bronzové, mohla sloužit třeba i k uctívání nějakého 
kultu - vždyť k tomu byl zřejmě určen i nedaleký poklad bronzových 
dýk. Stejně jako dnes i ve středověku nebo novověku byla jeskyňka 
parádním dětským úkrytem, stejně tak mohla sloužit i jako úkryt před 
deštěm pro pasáčky ovcí. Ještě v 19. století se na okolních svazích páslo 
až ke dvěma tisícům kusů.
Při detailním průzkumu temena vrchu je možné najít ještě jednu ne-
pravidelně trojúhelníkovitou puklinu, otevřenou západním směrem  
k Úněticím. 
Již v povídání o Liběhradu jsem zmínil důležitou osobu archeologa 
amatéra Václava Krolmuse. Při svém průzkumu krajiny zaznamenával 
nejen archeologické lokality, ale i nejrůznější pomístní jména a k nim 
se vztahující pověsti a pověry. Hůře přístupná jeskyně na Holém vrchu 
tomuto badateli unikla, další a známější na nedalekém Levém Hradci 
již nikoliv. 
Může za to určitě její poloha na severním svahu akropole hradiště, 
které Krolmus důkladně zkoumal a rozmluvou se zdejšími obyvateli 
shromažďoval informace o nálezech a pověstech vztahujících se k to-
muto místu.
Z někdejších několika Kozích děr se dodnes zachovala pouze jediná a 
zřejmě největší jeskyňka v nevelkém skalnatém výchozu, dnes skrytém 
v hustém křovinatém porostu prudkého svahu hradiště nad řekou. Za 
nízkým půlkruhovým vstupem se otvírá zhruba trojúhelníkovitý pro-
stor, kde se může postavit průměrně vysoký člověk. V případě potřeby 
se do jeskyně dokáže vměstnat několik osob. Dle pověstí sloužily tyto 
díry jako úkryt pro místní obyvatele v době válek a ukryté kozy měly 
svým mlékem obstarávat lidem potravu. Podle velikosti jeskyně a její-
ho umístění je ale pravděpodobnější, že díry získaly své pojmenování 
podle koz, které se zde pod dohledem pasáčků proháněly na pastvě. 
V sousedství Levého Hradce se nachází dnes zazděná puklinová jes-
kyně na úpatí vrchu Řivnáče. Dle popisu učiněného před sanací skalní 
stěny se jedná o útvar podobný jeskyni na Holém vrchu - 3 m od paty 
skály se v místech malé skalní lavice otevírala klínovitá puklina dole 
široká 0,25 m, nahoře 0,6-0,8 m, po 3 m se rozšiřující do různých výšek 
1-1,5 m a šířek 0,7-1,2 m. Délka pukliny prý dosahovala přes 30 m! 
Jak vypadala jeskyně pod Úholičkami, či spíše nad Morání, už pravdě-
podobně nikdy nezjistíme. Dosavadní marná pátrání pravděpodobně 
odkazují na skutečnost, že jeskyně již přirozeně nebo umělým zása-
hem zanikla. Jediné, co o ní víme, jak jinak než od Václava Krolmuse 
je, že v 50. letech 19. století zde tento archeolog viděl v místě zvaném 
Gertrudin kout jeskyni s kamenným stolem, do které by se vešli 3 až 
4 lidé. Existence kamenného stolu vychází z Krolmusových romantic-

kých představ, ve skutečnosti se mohlo jednat o malou dutinu s vnitř-
ním skalnatým schodem. 
Nejbližší i nejzajímavější je však většině místních známá Drábovna, 
nacházející se proti Letkám v jižní stěně skalnatého vltavského břehu. 
Mnohokrát popsaná pseudokrasová jeskyně byla jako jediná podro-
bena archeologickému průzkumu, při kterém byla nalezena keramika 
z mladší doby bronzové. Odskočil si sem významný archeolog, speci-
alizující se na archeologický výzkum jeskyní, František Prošek, který 
zde možná doufal najít pozůstatky lidské přítomnosti ze starší doby 
kamenné, které se věnoval nejvíce. Vzhledem k nepřístupné poloze 
jeskyně i značnému sklonu a členitosti vnitřního prostoru je jasné, že 
se nejednalo o prostor vhodný k trvalému obývání. Zdali zlomky ná-
doby odráží například nějaké kultovní praktiky, jejichž stopy se v před-
chozích jeskyních nedochovaly, dnes už asi nezjistíme. 
Václav Cílek při návštěvě jeskyně nalezl zlomek pravděpodobně stře-
dověké keramiky, který považoval za doklad jejího využívání pastev-
ci. Toto vysvětlení je však dle mého nepravděpodobné. Poslední, co 
by pastevec při slézání zdejších skal potřeboval, je křehká a k nošení 
nepraktická keramická nádoba. Václav Cílek zavrhl využívání jeskyně 
jako skrýše loupežníků, odvozované od jejího názvu. Jeskyně je zdale-
ka vidět, tedy alespoň z protějšího břehu nebo z řeky. Oproti tomu ale 
pro někoho, kdo zdejší krajinu nezná a přichází od Větrušic, zůstává 
skryta. Myslím si tedy, že nádobu do jeskyně přinesli lidé z této vsi, 
když se sem uchylovali v období válečných konfliktů před řádícími 
vojáky. Mnohé takové „návštěvy“ ve svých knihách na základě farních 
kronik a jiných archiválií popisuje ve svých povídkách kaplan z klecan-
ské fary Václav Beneš Třebízský. 

Mgr. Petr Nový
Archeolog Středočeského muzea v Roztokách

Jeskyně na Holém vrchu u Únětic.
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Rodina koupí dům nebo pozemek 
v Libčicích nad Vltavou. 

Za případné nabídky děkujeme.

Telefon: 774 945 815, 
E-mail: peterkolencik@seznam.cz 
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